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V Blovicích 
chystají novou 
relaxační zónu. 
Město se rozrůstá

Dobré místo pro život. To jsou podle 
starosty Roberta Zelenky Blovice. 
Město, kde žijí více než čtyři tisíce 

obyvatel, se rozrůstá. Hodně se staví, míří 
sem mladé rodiny. Blovice těží především ze 
své polohy v zázemí Plzně, která nabízí pra-
covní místa i bohaté kulturní vyžití.

Blovice jsou tzv. obcí s  rozšířenou působností, 
což znamená, že místní si zde vyřídí běžnou 
agendu, jako např. nový občanský průkaz či 
stavební povolení. Nespornou 
výhodou je i  to, že Blovice leží 
na železniční trati z  Plzně do 
Českých Budějovic, je zde též 
dostupná kvalitní zdravotní péče 
a  na vysoké úrovni je i  školství. 
„Máme krásnou mateřskou i  zá-
kladní školu, obě s  dostatečnou 
kapacitou. Dále zde funguje střed-
ní škola, gymnázium a  učiliště,“ 
jmenuje Zelenka. Děti školou 
povinné mohou podle něj ve 
městě smysluplně trávit volný 
čas. Řadu aktivit nabízí naše zá-
kladní umělecká škola, místní 
Sokol či domov dětí a  mládeže, 
který navštěvují až čtyři stovky 
dětí. „Rodiče mohou těmto in-
stitucím své děti s klidem svěřit a vědí, že je o ně 
dobře postaráno,“ podotýká Zelenka s  tím, že 
místní děti mají rovněž bohaté sportovní vyžití. 
Využívat mohou moderní sportovní areál u zá-
kladní školy, atletický ovál, hokejbalové hřiště, 
in-line dráhu a další.

Čilý stavební ruch
Starostu těší, že lidé dnes mají o  bydlení  
v Blovicích zájem. Obyvatel nepřibývá skokově, 
ale křivka má rostoucí tendenci, hodně se staví. 
„Loni bylo vybudováno 17 parcel pro individuální 
bytovou výstavbu a zahájena výstavba třiceti no-
vých bytových jednotek, všechno už bylo prodá-
no. Na letošní rok chystáme zasíťování dalších 17 
parcel pro individuální bytovou výstavbu. Bydlení 
u nás je pro mladé dosažitelnější než v těsné blíz-
kosti Plzně, protože máme levnější pozemky. Lidé 
pak vnímají i  další výhody, kterou jsou spojené 

především s  občanskou vybaveností,“ vysvětluje 
Zelenka. 
V  Blovicích před nedávnem vybudovali nový 
přestupní terminál mezi autobusovou a  vla-
kovou dopravou. Nádraží se proměnilo nejen 
funkčně, ale především vzhledově. „Místo má 
dnes úplně jinou, vlídnější tvář. Proinvestovalo se 
tam kolem 30 milionů korun, velkou část nákladů 
pokryla dotace,“ popisuje starosta. Co se dále 
týče dopravní infrastruktury, v  Blovicích v  po-
sledních letech investovali též do vybudování 

příjezdové cesty do zdejšího průmyslového 
areálu. I díky tomu se z města podařilo odklonit 
část nákladní dopravy. 

Vybudují relaxační zónu
Vedení města deklaruje svůj kladný vztah k ži-
votnímu prostředí. I  to bylo jedním z důvodů, 
proč loni zakoupilo areál bývalé cihelny, který 
chce přebudovat a  vytvořit zde moderní rela-
xační zónu s návštěvnickým centrem a parkem. 
„Jde o  zhruba jedenáctihektarové území. Místa, 
kde se těžila hlína, pokryly časem náletové dře-
viny a  dnes je území chráněno jako významná 
lokalita Natura 2000 s  výskytem kuňky žlutobři-
ché. V  první fázi bude zdemolováno torzo cihel-
ny. V  zalesněné části pak vytvoříme zázemí pro 
městský park, kde budou povalové chodníčky, 
pumptracková dráha pro kola, poznávací stez-
ky pro děti apod. Část území chceme také využít 

na ukládání výkopové zeminy. S tím máme dnes 
problém, neboť v  blízkosti Blovic to není možné, 
takže vše následně prodražuje doprava,“ vysvět-
luje Zelenka. Celý projekt se bude dělat v eta-
pách, kompletně hotovo by pak mohlo být za 
šest sedm let. Náklady se vyšplhají na desítky 
milionů korun, přičemž významnou část by 
měly pokrýt dotace z Evropské unie. Město se 
též chystá vyčistit bývalý mlýnský náhon mezi 
Blovicemi a částí Vlčice, v plánu je vytvořit tam 
stezku pro pěší a cyklisty.

Nová škola
Součástí investic v  dalších 
letech bude také výstavba 
nové budovy Základní umě-
lecké školy na místě té stá-
vající, ta je nyní v havarijním 
stavu. „Máme již připravenou 
studii. Škola bude rozšířena 
o  výtvarné obory, vznikne 
tam víceúčelový sál. Bude to 
nová dominanta města. Když 
půjde vše podle plánu, začne-
me za dva roky stavět,“ upřes-
nil Zelenka s tím, že náklady 
budou 70 až 80 milionů ko-
run. 
Město je dnes v  dobré fi-

nanční kondici, i když i  tady zaznamenali pro-
pad příjmů způsobený koronavirovou epide-
mií, významnějších škrtů zatím však nebylo 
třeba. „Epidemie zasáhla do životů všech našich 
občanů. Věřím, že situace se s  příchodem jara 
zlepší. Také je třeba, aby se do škol brzy vrátily 
naše děti. Nesmíme ztrácet naději v lepší budouc-
nost,“ míní Zelenka. 


